
RESUM HISTÒRIC SOBRE LA UBICACIÓ DEL CENTRE D’URGÈNCIES D’ATENCIÓ PRIMÀRIA 

(CUAP) HORTA 2012-2025 (10/04/205) 

DATA RESUM CRONOLOGIA FONT 

18/01/2012 Inauguració CUAP Horta 

Situat al C/ Sant Gaudenci, núm 21 que ocupa una superfície de 550 m², 
on se situen les àrees de recepció i espera, assistencial, radiologia, de 
personal, d’esterilització i magatzem. 

Proveïdor: ICS. Conveni ICS-Carmelitana 

Havia de donar resposta als barris de: Sant Genis, Montbau, Vall Hebron, 
Horta, Carme, Fons d’en Fargues, La Clota, La Guineueta i Roquetes 
(145.526 persones de població resident) 

Des del començament els veïns i veïnes vàrem manifestar la deficient 
accessibilitat a aquest emplaçament. De fet, ja al poc temps es va decidir 
que el CUAP Cotxeres assumís l’àrea de referència de la Guineueta. 

Cal recordar que paral·lelament amb l’obertura dels CUAPs a Barcelona, es 
va retallar l’horari dels CAPs de l’ICS que fins a les hores, tots obríem tots 
els dissabtes de 8 a 14 hores i també el punts d’atenció continuada (PAC) 
de 24 hs.  

Actualment a Horta-Guinardò i Nou Barris queda un reduït nombre de 
CAPs que actualment fan atenció continuada:  

 els dissabtes de 8 a 14 el CAP Carmel, el CAP Sardenya i el CAP Rio 
de Janeiro.  

 i de PAC Ciutat Meridiana que obre tots els dies 24hs 

https://govern.cat/salapre
msa/notes-
premsa/135096/avui-
entra-funcionament-nou-
centre-urgencies-atencio-
primaria-cuap-horta-
institut-catala-salut 

 

 

 

22/05/2017 Consell de Barri de La Clota 

PMU LA CLOTA REORDENACIÓ 

El gerent (Eduard Vicente) informa de la feina que s’està fent amb l’equip 
d’arquitectes de l’Àrea d’Urbanisme, i els pròxims passos pel que fa al 
planejament. El gerent informa sobre la revisió i possibles canvis 
d’ubicació d’equipaments sanitaris que atenen al barri: CAP i CUAP, 
aclarint que no està definit. 

 

17/02/2016 Informe  Sessió Extraordinària PAM-PAD Consell de Salut Districte d' 
Horta-Guinardó 17-02-16 

Una de les propostes prioritzades, amb un ampli suport dels participants 
va ser: 

Valorar la ubicació de l’actual CUAP d’Horta-Guinardó i traslladar-lo a un 
lloc més accessible. 

Hi va participar la directora del Sector Horta Guinardó del CatSalut. Sra. 
Rosamaria Serrasolses 

https://www.decidim.barc
elona/processes/pam/f/1/
proposals/4444?included_
in=Z2lkOi8vZGVjaWRpbS1i
YXJjZWxvbmEvRGVjaWRp
bTo6TWVldGluZ3M6Ok1lZ
XRpbmcvNDA 
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DATA RESUM CRONOLOGIA FONT 

12/12/2018 Consell de Salut Horta-Guinardó 

Punt 4 de l’OD: Nou CAP La Clota - Horta 

L’edifici que allotja actualment el CAP Horta és un encaix dins d’una 
estructura viària, amb les dificultats d’espai que comporta. Primer es va 
plantejar la possibilitat de desdoblar-ho, però després es va considerar 
més oportú construir-ne un de nou. Paral·lelament, al barri veí de La Clota, 
ha sorgit l’oportunitat d’una reordenació urbana.  

L’Ajuntament de Barcelona estudia cedir una peça de terreny prou gran 
per acollir no només al CAP Horta, l’ASSIR, el servei de rehabilitació i el 
CUAP Horta, sinó també una base d’ambulàncies del SEM. D’altra banda, 
s’ha de treballar la mobilitat de l’entorn, que es veuria afectada pels 
canvis. 

https://ajuntament.barcel
ona.cat/horta-
guinardo/sites/default/file
s/plenari/actes/acta_cons
ell_salut_181218.pdf 

 

18/11/2019 Consell de Barri La Clota: Regidora Rosa Alarcón 

Punt 2 Repàs d’actuacions programades i diagnosticades a La Clota. 

Nova Ordenació del Pla General Metropolità (PGM): Es va treballar el 
mandat passat i al primer Consell de Districte es va tractar. Hi ha una 
aprovació inicial de la modificació del PGM i al primer trimestre s’aprovarà 
la MPGM. Ja s’està treballant amb el Departament de Salut per a la 
construcció del nou CAP, on també estarà el CUAP. Serà un centre 
d’urgències millor dotat que el CUAP que hi ha actualment: més gran, i 
amb millor servei, que segurament incorporarà radiologia. Aquesta 
intervenció no pertany al PIM, perquè és competència de la Generalitat. 

https://ajuntament.barcel
ona.cat/horta-
guinardo/sites/default/file
s/plenari/actes/cb_clota_1
8112019_revisat.pdf 

 

3/11/2021 Consell de Barri La Clota: Regidora Rosa Alarcón 

1. Seguiment de l’execució dels requeriments d’actuació al barri La 
regidora del Districte, Rosa Alarcón, explica els principals projectes i 
actuacions al barri. 

L’Ajuntament de Barcelona ha fet la cessió del terreny públic a la 
Generalitat de Catalunya per fer el CAP. També inclou el CUAP, 
que es traslladarà al nou equipament. 

 

9/02/2023 Reunió amb el Consorci Sanitari de Barcelona: gerent Jaume Estany i 
Direcció de serveis Jurídics, Roser Puig 

i Representants del la Comissió de Salut de la FAVB 

Equipament Horta 

Identificat solar 7.000 mt2. Pendent cessió formal del solar 
Pendent de la parcelació i identificació de la parcel·la exacte 
Es concentraran diferents serveis: 2 ABS, Salut 
Mental de carrer Arquitectuta i CUAP de St Gaudenci, Rehabilitació. RX 
per absorbir la RX simple de la població de referència del CAP 

 

23/02/2023 Reunió amb Ajuntament de Barcelona: Neus Aleu (urbanisme) Davide 
Malmusi i Carol Recio (Salut) 

i Representants del la Comissió de Salut de la FAVB 

Equipament Horta 

Pendent de la parcel·lació i identificació de la parcel·la exacta (7.000 mt2) 
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DATA RESUM CRONOLOGIA FONT 

23/06/2023 Conveni entre El Departament de Salut, El Servei Català de la Salut i El 
Consorci Sanitari de Barcelona i l’Ajuntament de Barcelona per a la 
Millora de la Qualitat de la Xarxa Sanitaria de la Ciutat de Barcelona 

(Vigència: 23/06/2023 fins al 22/06/2027 Prorrogable per un període de 
quatre anys més, previ acord unànime de les parts) 

Pàg. 6, Actuacions programades a l’anterior conveni com a reserva 
d’espais: 

CAP i CUAP Horta La Clota 

Construcció nou Centre Integral de recursos per substitució. Equipament. 

https://registredeconvenis
.gencat.cat/drep_rccc/pub
lic/Convenis.do?accion=Do
wnloadDocumentsConveni
&numFila=0&numConveni
=2023/P/1377 

 

20/10/2023 La Comissió Mitxa amb la Generalitat tanca nous acords en matèria de 
salut i habitatge 

La darrera reunió de la Comissió Mixta Ajuntament de Barcelona - 
Generalitat de Catalunya per a la revisió i el desplegament de la Carta 
municipal ha arribat a diversos acords de col·laboració per a la construcció 
de 1.700 habitatges públics i 11 centres d’atenció primària a la ciutat.  

Els principals acords que s’han adoptat són els següents: 

Salut 

Es prioritzaran les actuacions sobre diversos centres d’atenció primària i 
comunitària. En concret, s’acceleraran 11 equipaments en fase de 
preparació o execució: 

CAP Besòs (ampliació en obres) 

CAP La Pau (ampliació en obres) 

Nou CAP El Raval Nord 

Nou CAP El Fort Pienc 

Nou CAP El Congrés i els Indians 

Nou CAP El Parc i La Llacuna del Poblenou 

Nou CAP La Sagrera 

Nou CAP i CUAP La Clota – Horta 

Nou CAP La Marina del Prat Vermell 

Nou CAP La Barceloneta 

Nou CAP El Gòtic 

També s’acceleraran 5 equipaments més en fase d’estudi, dels quals 
encara cal determinar la ubicació o validar la viabilitat d’ampliació: 

Sardenya 

Nucli Antic 

Casanovas 

Les Roquetes (ampliació) 

Drassanes (ampliació) 

https://ajuntament.barcel
ona.cat/ecologiaurbana/ca
/noticia/la-comissio-mitxa-
amb-la-generalitat-tanca-
nous-acords-en-materia-
de-salut-i-
habitatge_1330743 
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DATA RESUM CRONOLOGIA FONT 

14/11/2023 NOTICIA A BTV 

Els barris d’Horta i la Clota tindran un CAP i CUAP nous a partir del 2026 

L'Ajuntament cedirà a la Generalitat un terreny per prioritzar la 
construcció de l'equipament sanitari 

https://beteve.cat/societa
t/barris-horta-clota-
tindran-cap-cuap-nous-
2026/ 

 

13/12/2023 Consell de Barri de La Clota  

En el punt 2 de l’OD sobre informació d’obres i projectes al barri 

La Gerent, Elena Amat informa sobre:  

La Clota Reordenació: La gerent fa una explicació de l’estat de situació de 
cadascuna de les parcel·les de l’àmbit de La Clota reordenació. Informa 
sobre l’entrega recent que s’ha fet de les claus d’habitatges públics. Hi ha 
també 4 locals a planta baixa. Està al costat de l’altre edifici i de la Clota 
Cotreball, que dona molta vida i servei social al Barri i Districte. Falten 3 
parcel·les (en el dibuix presentat amb color malva) per fer habitatges, una 
d’elles ja està en marxa, però falta la llicència de primera ocupació. A la 
Zona Sud, més propera a l’Avinguda de l’Estatut (parcel·la de color groc), 
està destinada al CAP-CUAP Horta, equipament molt important al Barri. Hi 
ha dues parcel·les que estan destinades a equipaments (color vermell).  

 

 

3/06/2024 Reunió amb el Consorci Sanitari de Barcelona, Gerent Jaume Estany, 
Diretores de Sector i la Directora dels Serveis Jurídics, Roser Puig 

Amb Representants de la Comissió de la FAVB 

CAP La Clota-Horta: s’està pendent de que l’Ajuntament faci l’aprovació 
de la reparcel·lació necessària, previst per a finals del 2024. Cessió del 
terreny prevista per a 2025. Ens informen que del projecte inicial ha sortit 
el trasllat del CUAP Horta. Que es pensa en traslladar-ho a espais del 
recinte de Sant Rafael amb gestió de personal de l’ICS i Rx de Sant Rafael. 
Expressem la nostra disconformitat de fer canvis sobre la informació 
compartida anteriorment al Consell de Salut d’Horta Guinardó. Es 
comprometen a explicar en detall els canvis a la proposta inicial (CAP 
Horta + Rehabilitació + CUAP + Radiologia per CUAP i CAP + SM) 
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DATA RESUM CRONOLOGIA FONT 

17/07/2024 Consell de Barri Horta 17 de juliol 2024 

Pregunta: AVV Horta 

L’AVV d’Horta exposa la inquietud de les darreres noticies sobre els 
serveis que aniran al Nou equipament Sanitari de la Clota, en concret de 
què el CUAP d’Horta estan pensant a portar-ho a Sant Rafael [“sota veu en 
Rabell diu “és així” ] 

Es recorda que això no era el que es va pactar de fa molt de temps 
l’administració  (recollit al conveni entre Ajuntament i Generalitat). 

Es recorda que és un equipament pel que s’ha lluitat molt de temps 
perquè sigui ben planificat i es demana la necessitat de que hi hagi una 
taula de seguiment en què es pugui participar en el Pla Funcional al nivell 
macro. I que es respectin tots els serveis prèviament acordats: Traslladar 
CAP d’Horta, Traslladar els Serveis de Salut Mental d’adults i Infanto-
juvenil, del carrer Arquitectura, Servei de Rehabilitació Ambulatòria, 
traslladar el CUAP d’Horta del carrer St Gaudenci, i s’aprofitaria a dotar-lo 
de dos equips de Radiologia, un per urgències i un altra per donar 
resposta a la radiologia simple demanada a la població de referència del 
CAP Horta (a similitud com es fa al CAP Cotxeres) i així evitar els 
desplaçaments a Pare Claret a on ja no tenim comunicació directa des de 
el canvi de la xarxa de busos. 

Es recorda la importància de fer seguiment des del Districte d’Horta 
Guinardó, com a representats més propers dels veïns i veïnes. Es recorda 
que el CAP d’Horta té dues ABS i que per tant, aquest nou equipament 
també afecta als veïns i veïnes dels barris de La Clota, Carmel, Font d’en 
Fargues. 

Resposta: Regidor del Districte Lluis Rabell 

Terrenys estan encara en fase de parcel·lació.  

La definició del projecte està en mans de la Generalitat.  

Estem pensant en fer una sessió monogràfica amb el veïnat a la tardor. 
Ells vindran i us donaran las explicacions detallades. 

Encara estem a temps d’introduir modulacions. 

[Nota: a 7/04/2025 encara no s’ha convocat la sessió] 

https://www.youtube.com
/watch?v=85dVLOE8Vs4 

Pregunta: minut 1h 38’ 
40” 

Resposta: minut 1h 42’ 
50” 

 

22/01/2025 Audiència Pública Districte Horta-Guinardó,  

Pregunta: AVV Horta:  

Si es farà el CUAP d’Horta a la Clota o es farà en un altra lloc. Com ens han 
arribat informacions que el volen portar a Sant Rafael 

Resposta: Regidor del Districte Lluis Rabell 

El CAP es farà on està previst, “a vegades sonen campanes i la gent es 
despista” El que hi ha és una discussió sobre els serveis que s’encabiran en 
aquest CAP i alguns elements que poden anar a Sant Rafael. Es una 
qüestió de distribució que el propi Departament quan arribi el moment ja 
el plantejarà i ho proposarà. Nosaltres mobilitzem els sol, la construcció 
depèn del Departament de la Generalitat i la Generalitat depen dels 
pressupostos.  

 

https://www.youtube.co
m/live/j9QmpfJbNCM 

Pregunta: 1h 13’ 45” 

Resposta 1h 22’23¨ 
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DATA RESUM CRONOLOGIA FONT 

24/03/2025 Reunió amb la Regidora de Salut de l’Ajuntament de Barcelona, Sra 
Marta Villanueva (Regidora de salut, persones amb discapacitat i 
estratègia contra la soledat) 

Comissió de Salut de la FAVB 

S’explica la disconformitat de la ubicació del CUAP d’Horta, ja que sempre 
s’havia dit que es faria a La Clota i ara volen que estigui a la part de dalt de 
l’H. Sant Rafael. Considerem que no es el lloc adequat ja que difícilment hi 
aniran els barris que queden per sota de la ronda. 

 

27/03/2025 Reunió amb la Gerent del Consorci Sanitari de Barcelona, Sra. Mònica 
Almiñana 

Comissió de Salut de la FAVB 

S’explica la disconformitat amb les informacions de que s’està plantejant 
el trasllat del CUAP Horta a l’Hospital de Sant Rafael 

Ens informen de que els Terrenys estan pendents de cedir. Prioritzat 
finançament de l’equipament de la Clota per a una segona fase. Ens 
recorden que entem amb pressupostos prorrogats (tot i que ens informen 
que han acceptat la despesa real 2024 per al 2025).  

Sembla que la ubicació del CUAP a Sant Rafael encara no és definitiva o 
això diuen. Plantegen fer una sessió informativa als veïns. Si està clar tots 
els altres equipaments que seran ubicats a la Clota. 

 



DATA RESUM CRONOLOGIA FONT 

10/04/2025 Audiència Pública Districte Horta-Guinardó 

Pregunta AVVHorta 

Tema: Nou Centre Integral de Salut LA CLOTA HORTA 
 
Volem demanar recolzament al nostres representants polítics més 
pròxims a la ciutadania perquè el CUAP d'Horta es traslladi a La Clota, tal 
com es va reivindicar i posteriorment acordar i formalitzar a diferents 
documents oficials. 
I també demanem que es constitueixi una Taula de Seguiment d'aquest 
nou equipament. 
 
El CUAP d’Horta es va inaugurar el 18 de gener del 2012, al carrer St 
Gaudenci, en terrenys de l’antiga Clínica Carmelitana, propietat de les 
Carmelites. Els veïns i veïnes vàrem reivindicar reiteradament, al Consell 
de Salut d'HG, que calia una ubicació molt més accessible. Reivindicació 
que finalment va quedar recollida al "PAM 2016-2019". I després 
confirmada la seva reubicació al barri de La Clota, al "Conveni entre El 
Departament de Salut, El Servei Català de la Salut i El Consorci Sanitari de 
Barcelona i l'Ajuntament de Barcelona per a la Millora de la Qualitat de la 
Xarxa Sanitària de la Ciutat de Barcelona 2023-2027".   

I posteriorment es va informar a la població a diferents Consells de Salut 
d'HG i als Consells del Barri de La Clota (per part de la Regidora Sra. Rosa 
Alarcón i la Gerent Elena Amat). 
 
Volem que tingueu coneixement de la nostra disconformitat amb les 
darreres gestions que s’estan fent, de forma unilateral, i amb manca de 
transparència, per traslladar el CUAP a terrenys de l'Hospital de St Rafael, 
un espai objectivament molt més inaccessible, per a la població 
potencialment usuària, que St Gaudenci. I amb l'agreujant d'haver de 
continuar pagant lloguer per us terrenys aliens, quan l'Ajuntament ja ha 
aprovat la cessió de 7.000 mt2 per encabir tots els equipament. 
 
PD: Disconformitat ja manifestada al consell de Barri d'Horta, al juliol 
2024, on se'ns va dir que hi hauria una sessió explicativa a la tardor 2024, 
que no s’ha fet. 

 

 



 


